
Folketingets Sundhedsudvalg har den 14. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 32 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 32:
’’Finder ministeren det tilfredsstillende at 112 i så ringe grad, som det blev vist 
i TV2 nyhederne den 10. oktober 2010 gør brug af hjertestartere?”

Svar:
Nej, det er ikke tilfredsstillende. Derfor er der under Sundhedsstyrelsen nedsat 
en arbejdsgruppe, som skal komme med anbefalinger vedrørende anvendel-
sen af hjertestartere. 

Arbejdsgruppen har bl.a. fokus på, hvordan man kan få flere til at registrere 
placeringen af deres hjertestartere på TrygFondens hjemmeside 
www.hjertestarter.dk, idet en sådan registrering er en forudsætning for, at 
alarmcentralerne kan henvise til hjertestarterne.

Desuden vil der blive fokuseret på, hvordan man placerer hjertestarterne mere 
optimalt i forhold til steder, hvor risikoen for hjertestoptilfælde er størst, fx hvor 
mange mennesker er samlet – fx til sportsaktiviteter eller ved trafikknudepunk-
ter.

Det er min forventning, at dette arbejde vil resulterer i en mere effektiv anven-
delse af hjertestartere i Danmark, herunder at alarmcentralerne i højere grad 
vil kunne henvise til hjertestartere, når det er relevant.     

Med venlig hilsen
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